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På Idrættens Fælles
råds møde den 21.december 
1998 blev idrætten enige om, 
at der skal arbejdes hen mod 
en overordnet folkeoplys
ningslov med 2 områder, 
centralt fastsatte lokalebe
stemmelser og en præcis for
målsformulering eller en 
central ankeinstans.
Det er i hvert fald, hvad der 
står i referatet fra mødet, og 
siden hen er der også skabt 
fælles fodslag med Dansk 
Ungdoms Fællesråd (DUF) 
om disse synspunkter.

På Danske Gymnastik- og 
Idrætsforeningers (DGI) 
hjemmeside, hvor der er en 
debatside vedrørende revisionen af folkeop
lysningsloven kan man imidlertid læse, at den 
lokale kulturkamp er blevet den vigtigste.

Citat: „En decentral folkeoplysningslov be
tyder, at der er få - eller slet ingen - centrale 
regler. Loven forvaltes af de pågældende kom- 
muner/folkeoplysningsudvalg, der suverænt 
afgør tvivlsspørgsmål og dermed skaber deres 
egen politiske praksis på området. Det vil be
tyde, at folkeoplysningsloven lægger op til en 
fritidspolitik, der er tilpasset den lokale kultur. 
En øget decentralisering, som i praksis kan 
betyde fjernelsen af de centrale lokaleregler

Det var vist ikke helt det enigheden i Idræt
tens Fællesråd gik ud på, men DGI har åben
bart valgt at køre et sololøb, og det er selvføl
gelig DGFs egen afgørelse, men for samar
bejdspartnerne i Idrættens Fællesråd kan det 
undre, at man siger et og derefter gør noget 
helt andet.

DGI hævder, at det er, hvad deres bagland 
vil have. Det står vi i DFIF temmelig uforstå
ende over for, da enhver forening, som har

købt eller bygget noget som 
helst, det være sig klubhus, hal 
eller andet, eller lejet sig ind i 
bygninger, herefter skal leve 
med usikkerheden om, at der 
ved næste budgetlægning i 
kommunen kan ændres på hele 
grundlaget for foreningens ek
sistens.

Dansk Firmaidrætsforbund er 
glad for den nuværende folke
oplysningslov, hvor der er mini
mumsgrænser for lokaletilskud
dene i de enkelte kommuner. I 
DFIF vil vi kæmpe for at bevare 
disse, vel vidende, at der i for
bindelse med aftalen om kom
munernes økonomi i efteråret 
1998 blev indgået en aftale 

mellem Kommunernes Landsforening og rege
ringen om fjernelse af det frie lokale valg og de 
centralt fastsatte lokaletilskud. Det var Kom
munernes Landsforenings ønske, da man fra 
kommunernes side ønsker en mere smidig lov, 
hvor man ikke er bundet af stive regler, der 
tvinger kommunerne til at støtte foreninger 
med et kommercielt sigte.

Det mener vi heller ikke har været formålet 
med loven, og på alle møder, hvor idrætten 
har været repræsenteret, er idrætten kommet 
med konstruktive forslag til, hvordan man 
komme Kommunernes Landsforenings syns
punkter i møde med forenklinger, som vil gøre 
loven bedre for alle landets foreninger. Hvilket 
så absolut må være en opgave for idrættens 
hovedorganisationer og DUF. Det ville lette 
opgaven meget, hvis DGI ændrer den nuvæ
rende kurs og bakker op om den beslutning, 
der blev truffet på Idrættens Fællesråds møde 
den 21.december 1998.

Enighed gør stærk.

Tage Carlsen, forbundsformand, DFIF,
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Krav_til .foreningerne
Nyt foren ingsbegreb  
skal afgræ nse m ulighe
derne fo r stø tte  til fo r
eninger.

Under overskriften „For
eningslivet på tærskelen til det 
3. årtusinde" samlede Undervis
ningsministeriet, Idrættens Fæl
lesråd og Dansk Ungdoms Fæl
lesråd, alle interessenter om
kring den igangværende revisi
on af Folkeoplysningsloven til 
konference i Idrættens Hus. For
målet var at give input til den 
ministerielle arbejdsgruppe un
dervisningsminister Margrethe 
Vestager har nedsat til at udar
bejde grundlaget, når loven i 
næste folketingssamling skal re
videres.

A fg r æ n sn in g e n  
er p ro b le m e t
Det blev fra flere sider slået fast, 
at man egentlig var ganske godt 
tilfredse med den måde loven 
fungerer på. De grænsetilfælde, 
hvor der kan sås tvivl om beret
tigelsen til tilskud, begrænser 
sig til omkring 2-3 procent. Dis
se problemer må ikke splitte en 
ellers god lov ad, fastslog Pre
ben Staun fra DIF. Det er af
grænsningen, der er det væsent
ligste problem, og der arbejdes 
hårdt på at finde de vise sten, 
således at det virkelige for
eningsliv støttes.

- Problemet er, hvem der skal 
afgøre grænsetilfældene. Fra 
KL’s (Kommunernes Landsfor
ening) side vil vi gerne have en 
rummelig lov, så vi kan sætte 
flere initiativer i gang, men sam
tidig vil vi ikke støtte kommer
cielle centre og klippekortsord
ninger, sagde Else Købstrup, der 
sidder i arbejdsgruppen som re
præsentant for KL.

KL ønsker en rammelovgiv
ning, der giver mulighed for, at

kommunerne kan administrere 
lokalt, og for KL er det reglen 
om det lovbestemte lokaletil
skud og det frie lokalevalg der 
giver styringsproblemer. Hvis 
kommunerne skal overholde den 
økonomiske aftale med regerin
gen om en stigning i udgifterne 
på 1 % over de næste fire år, så 
skal kommunerne også have de 
styringsredskaber der skal til.

- Man kan ikke fortænke KL i 
ikke at ønske flere lovbundne 
udgifter, fastslog Else Købstrup.

C entral e ller  
d ecen tra l lov
Folkeoplysningsloven er en me
get decentral lov. De eneste 
centralt fastsatte takster, på ho
vedområde 2, er de lovbestemte 
lokaletilskud. Disse er til gen
gæld helt essentielle for for
eningslivet i Danmark. De er sik
kerhedsnettet under alle de for
eninger, der har bygget, købt el
ler lejet sig ind i bygninger, dvs. 
alle foreninger, der bruger andet 
end kommunale bygninger.

Folkeoplysningsudvalgene 
kan på alle andre områder præ
ge folkeoplysningsloven lokalt 
og gør det i større og større 
grad. Desværre er det ikke altid, 
at folkeoplysningsudvalgene 
kan finde ud af ret og rimeligt, 
og vi har derfor set mange til
synsrådssager siden loven star
tede i 1991. Disse tager i gen
nemsnit mellem 6 og 8 måneder, 
og det kan man ikke være be
kendt overfor det frivillige for
eningsliv. Det er derfor kommet 
på tale med en central ankein
stans, et paritetisk sammensat 
nævn eller lign., som hurtigt kan 
afgøre de værste tilfælde.

N yt fo r e n in g s b e g r e b
I arbejdet med at få forenings
begrebet afgrænset, har den 
centrale arbejdsgruppe lanceret 
et nyt foreningsbegreb, hvor en 
forening skal opfylde fem krav 
for at være berettiget til støtte

efter Folkeoplysningsloven:
1) Foreningen skal have et for
mål og et værdigrundlag, hvor 
det fremgår, at det er aktivite
ten, fællesskabet og folkeoplys
ning der er det centrale omdrej
ningspunkt.

2) Den skal være demokratisk 
opbygget. 3) Den skal være al
mennyttig, d.v.s. at der skal 
skelnes mellem uegennyttig 
indsats og kommerciel virksom
hed. 4) Den skal være åben for 
alle og bygge på et medlem
skab. 5) Den skal være selvstæn
dig og baseret på en grundlæg
gende frihedsret.

Samtidig vil der ske en op
stramning af kravene ved per
sonsammenfald mellem forening 
og evt. privat virksomhed, der 
f.eks. udlejer lokaler eller facili
teter.

A fta le  sø g e s  
a n n u llere t
Foreningsbegrebet skal hjælpe 
med til at afgrænse kommerciel 
virksomhed i forhold til forenin
ger, så man kan forhindre, at fol
keoplysningsloven udnyttes af 
f.eks. kommercielle motionscen
tre, bowlingcentre eller ride
klubber.

Sidste år indgik regeringen og 
KL en aftale om at ophæve de 
centrale regler om det frie loka
levalg og det lovbestemte akti
vitetstilskud. Det er (blev af 
Idrættens Fællesråd og DUF be
tragtet som) en bombe under 
det frivillige foreningsliv.

Den aftale vil Idrættens Fæl
lesråd og DUF gøre meget for at 
få begravet inden lovteksten til 
en nu folkeoplysningslov skal 
skrives. Idrættens Fællesråd og 
DUF vil inden for kort tid på et 
møde med KL’s børne- og ung
domsudvalg forsøge at få afkla
ret uklarheder med hensyn til 
afgrænsning af foreningsbegre
bet. ^
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side 5

d lKarstWkes
G ennem gribende fo ran 
drin g er skal styrke arb e j
det med id ræ tten  i DFIF.

Strukturgruppen i dfif
har i længere tid arbejdet med et 
debatoplæg til en ny idrætsstruk- 
tur, en ny kredsstruktur og et for
slag til en regions struktur. Efter at 
være blevet clearet med Styrelsen 
og Idrætsudvalget ligger debat
materialet nu klar til udsendelse 
til foreninger og kredse, og det 
skal nok sætte sindene i kog på de 
kommende kreds- og landsdels
møder.

DM i firm aid ræ t
Meget af det handler om organi
satoriske ændringer, men der er 
også mange ting, som får direkte 
betydning for den almindelige 
idrætsudøver i DFIF. Hvis det står 
til strukturgruppen og styrelsen, 
skal landsstævnerne afløses af et 
DM i firmaidræt, hvor vinderne 
kan kalde sig Danmarksmestre i 
f.eks. firmafodbold. DM-kvalifikati- 
onsstævner skal afløse de nuvæ
rende kredsstævner, og lands
stævnebegrebet ændres til en 
idrætsfestival hvert 4. år med fri 
tilmelding. Festivalen foreslås 
gennemført allerede i 2001. Samti
dig foreslår man, at der afvikles 
byturneringer med udvalgte for
eningshold, og disse turneringer 
fortsættes i en Grand Prix-turne- 
ring på landsplan, centralt styret 
af Idrætsudvalget. Turneringen 
kan evt. fortsættes i en Euro 
Grand Prix-turnering.

T o-d ages  
id ræ tsårsm ø d er
På det organisatoriske plan læg
ges der op til gennemgribende 
ændringer. Der fremlægges 2 mo
deller til debat, der er bygget op 
omkring de samme ændringer i 
forhold til i dag uanset model. I

begge modeller anbefaler struk
turgruppen, at idrætsudvalget 
udvides til 5 personer for bl.a. 
at kunne styrke evt. svage si
der, og at der tilknyttes et 
idrætssekretariat samt en fuld
tidsidrætskonsulent. (Se side 6 i 
dette nr., hvor styrelsesmedlem 
Peder Bisgaard redegør for tan
kerne bag ændringerne.)

I begge modeller skal Idræts
udvalget være ansvarlig for 
planlægning, iværksættelse og 
vedligeholdelse af idrætsgren
ene. På lederplan lægges der op 
til 2-dages idrætsårsmøder, 
hvor forskellige temaer, visioner og 
udvikling skal have en central 
plads. Fællesbestemmelserne sæt
tes til debat hvert andet år, såle
des at evt. ændringsforslag frem
sættes på repræsentantskabsmø
derne af idrætsudvalget. Den en
delige kompetence ligger dog 
fortsat hos repræsentantskabsmø
det. Sluttelig etableres en udvik
lingsgruppe udpeget af idrætsud
valget og bestående af ildsjæle og 
kompetente personer.

Kreds- eller  
region sstru k tu r
Tæt forbundet med oplægget til en 
ny idrætsstruktur, foreligger der 
et forslag til en ny kredsstruktur, 
der lægger op til en styrkelse af 
kredsene og deres opgaver med 
særlig vægt på aktiviteterne. Det 
er stadigvæk kredsene, der sam
men med Idrætsudvalget skal gen
nemføre bl.a. DM-kvalifikations- 
stævnerne, men kernen i forslaget 
er, at man gerne vil tilføre kredse
ne mere dynamik.

Metoden er, at gøre de økonomi
ske tilskud til kredsene afhængige 
af aktivitetsniveauet. Der skal sta
dig udbetales et grundtilskud til 
kredsens administration, men alle 
andre tilskud gøres aktivitetsaf
hængige. Der afsættes en pulje til 
Grand Prix-stævnerne, til nye til
tag på idrætsområdet, til DM-stæv-

Regionsmodellen opdeler Danmark i 6 regioner 
inkl. Landskredsen, og det er en model, som  
strukturgruppen og DFIFs styrelse ser mange 
fordele ved. Grafik. Ole Rasmussen.

nerne og til PR og markedsførings
aktiviteter.

Parallelt med forslaget til kreds
struktur, er der fremlagt et forslag 
til en regionsstruktur, hvor Dan
markskortet opdeles i 6 regioner 
(inkl. Landskredsen). Regionerne 
skal udføre de samme opgaver 
som kredsene, men der peges på, 
at forslaget til en regionsorganisa
tion „lægger vægt på en styrkelse 
af mulighederne for udvikling, 
markedsføring, gennemslagskraft 
og nytænkning på idrætsområdet 
og anderledes samarbejdsrelatio
ner", som det hedder i oplægget.
(På side 7 redegør Bent Stendorf 
fra lovudvalget for nogle af tanker
ne bag regionsmodellen).

D røftes på  
la n d sd elsm ød ern e
Strukturgruppens debatoplæg bli
ver sendt ud til kredse, foreninger 
og forbund i uge 10. Materialet vil 
således kunne drøftes på lands
delsmøderne, og det er planen, at 
strukturgruppen og repræsentan
ter for Idrætsudvalget vil være til
stede på alle landsdelsmøderne.
Det første finder sted i Landsdel 
Nord den 17. marts, derefter følger 
Landsdel Øst den 6. april og slut
telig Landsdel Syd den 14. april. +

Strukturgruppen består af:
Peder Bisgaard, styrelsen • Bent Stendorf, lovudvalget 

Jan Grumstrup, foreningskonsulent • Torben Laursen, foreningskonsulent J
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Nu det Idrættens
tur

At DFIF er et forbund i rivende 
udvikling, har vi hørt stort set 
hvert år til enten formandsmø
derne eller repræsentantskabs
møderne. Vi har set flere af vore 
udvalg blomstre med nye tiltag i 
de senere år. Uddannelsesudval
get med mange nye og spæn
dende kurser -  også kurser, hvor 
den ”konservative” firmaidræts
leder måske har krympet tæer 
og tænkt: "Hvad skal vi dog 
med det der Qigong, Xiang-Gon 
-  eller hvad det nu hedder?” , 
men det er netop en af de ting, 
der er kendetegnende ved et 
sundt og demokratisk forbund, 
at der er -  og skal være -  plads 
til ”anderledes” ting.

Aktivitetsudvalget har fået 
rigtig godt gang i ældre/senior- 
idrætten og ikke mindst Virk- 
somhedsTrim, som også satte 
sindene i kog visse steder. Alle 
kan vel nu se, at det er et tiltag, 
der matcher tidens trend i virk
somhederne - uanset om DFIF 
er med eller ej, så derfor var det 
godt, at vi "sprang på toget".

■dræ tten  h a lte r  e fte r
Desværre ser det ud til, at idræt
ten -  altså fundamentet i DFIF's 
formål og virke -  ikke har udvik
let sig, som man kunne have hå
bet på. Aktivitetsniveauet daler 
kraftigt i nogle af de kendte ak
tiviteter, uden at vi har formået 
at komme med tiltag for at ven
de tendensen - bortset fra en
kelte tiltag i fodbold.

Det er i hvert fald efter min 
mening ikke nok, at der ”i ny og 
næ” bliver lavet et prøvelands
stævne for derefter at få idræt
ten på landsstævneprogrammet 
for så at konstatere, at de efter
følgende landsstævner kører 
med et deltagerniveau, der be
tænkeligt nærmer sig grænsen 
for et landsstævnes berettigel
se. Det er heller ikke tilfredsstil
lende at vide, at idrætsårsmø
dernes faste punkt "visioner” 
for en del sektioners vedkom
mende er et rimelig hurtigt

overstået punkt. Hvor er dyna
mikken, visionerne og nytænk
ningen?

Vi foretog i 1993 en gennem
gribende modernisering af 
idrættens arbejde ved at ændre 
strukturen til den nuværende. 
Den daværende strukturgruppe 
ønskede at gå videre, nemlig at 
erstatte sektionerne med en 
idrætsleder. Dette ønskede re
præsentantskabet imidlertid ik
ke, hvorfor man fandt et kom
promis med to sektionsmedlem
mer mod tidligere tre, men alt 
andet lige, så kan vi ikke løbe 
fra, at både samfundet og DFIF 
har forandret sig en hel del si
den da.

Der findes et ordsprog, der 
hedder, "at man ikke skal foran
dre for forandringens skyld", 
men til gengæld bør det ske, 
hvis ressourcerne kan udnyttes 
bedre. Netop optimal ressource
anvendelse, dynamik og foran- 
dringsparathed har spillet ind i 
overvejelserne om en ny idræts
struktur.

Id ræ tsle d e rg ru p p e
På det kommende formandsmøde 
i april fremlægges et debatoplæg 
til en ny idrætsstruktur. I debat
oplægget opereres med to model
ler for varetagelsen af de prakti
ske opgaver under Idrætsudval
get. (Se side 5 i dette nummer af 
Firmaidræt). Forskellen på model
lerne ligger alene i sektionernes 
fremtidige størrelser: Skal de fort
sat opretholdes i den kendte 
form, men med en klar arbejds- 
og ansvarsfordeling mellem 
idrætsudvalget og sektionerne 
(model 1), eller skal sektionerne 
omlægges til en idrætsledergrup
pe bestående af 1 person for hver 
idrætsgren (model 2)?
Som formand for en lokalfor
ening, medlem af strukturgrup
pen og som styrelsesmedlem og 
dermed med ansvar for forbun
dets udvikling er jeg ikke i tvivl. 
Skal idrætten i DFIF have det 
løft, vi alle sukker efter, så bør

sektionerne omlægges til en 
idrætsledergruppe -  altså model 
2. Dette mener jeg ud fra følgen
de betragtninger:
1) For det første må vi erkende, 

at det er slut med den øgede 
tildeling af tipsmidlerne. Det 
betyder, at vi er nødt til at se 
på de midler vi har, og det er 
derfor vigtigt, at de bruges 
på selve idrætten og ikke 
mindst på udvikling fremfor 
administration og mødevirk
somhed. Samtidig vil der i 
fremtiden uden tvivl blive 
holdt øje med, om vi bruger 
midlerne efter de nye revisi
onsregler om sparsommelig
hed, produktivitet og effekti
vitet. Dette vil blive efter
kommet ved en omlægning af 
idrætssektionerne til en 
idrætsledergruppe, hvilket 
igen betyder at administrati
onskroner ændres til aktivi
tetskroner til gavn for idræt
ten.

2) IT-teknologien har vundet 
indpas, og her har vi taget et 
stort skridt, som vi kan og 
skal udnytte bl.a. ved at gøre 
idrætsledergruppens opga
ver så attraktive, at disse er 
med til at udvikle vore nuvæ
rende ledere og ikke mindst 
tiltrække kompetente og visi
onære ledere i fremtiden.

3) Formændene har godkendt, 
at der skal ansættes en 
idrætskonsulent til at støtte 
foreningerne og især idræts
udvalget for bl.a. at kunne le
ve op til Vision 2003’s inten
tioner omkring en løbende 
udvikling af nye og eksiste
rende idrætter.

4) Vision 2003 arbejder med en 
forandringsparat organisati
on tilpasset samfundet, hvil
ket betyder, at der skal være 
et tæt samarbejde idrætterne 
imellem -  et samarbejde der 
uden tvivl vil give inspiration 
for alle parter på tværs af 
idrætterne.



Peder Bisgaard, styrelsesmedlem, DFIF.

En idrætsledergruppe vil - med 
udgangspunkt i disse punkter - 
give den dynamik og den foran- 
dringsparathed, som jeg efterly
ser. De vil komme til at indgå i 
et meget tæt samarbejde dels 
med idrætsudvalget, med den 
kommende idrætskonsulent, 
med udviklingsgruppen (ad hoc 
gruppe) og ikke mindst på tværs 
af idrætterne.

Jeg håber derfor, at alle kan 
se, at tiden er inde til at skifte 
spor -  ikke mindst for idrættens 
skyld.

Et nej til model 2 må således 
ikke være fordi nogle føler, at 
man skal "beskytte” nogle per
soner, der uden tvivl har ofret 
mange menneskelige ressourcer 
gennem årene i forbundets tje
neste. En del husker stadig de
batten omkring nedlæggelse af 
forbundsrådet, hvor vi alle i for
bundsrådet naturligvis klamre
de os til den gren, vi sad på, 
men efterfølgende måtte vi jo 
erkende, at det var den rigtige 
beslutning, der blev taget -  og 
sådan har nogle formænd det 
sikkert også nu, når man måske 
synes, at man bør være loyal 
overfor ens egne.

Men vi skal se fremad, og 
samtidig skal vi se på forbun
dets tarv og udvikling. Hvis vi 
ikke gør det, er jeg bange for, at 
Vision 2003 allerede i år 1 vil li
de et knæk, og det vil da være 
ærgerligt. ^
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AF BEN T STEN DO RF, DFIF's STRUKTURGRUPPE_____________________________________

debat-
Bent Stendorf, DFIFs struk
turgruppe.

DFIFs strukturgruppe frem lægger debat
oplæg til ny idrætsstruktur, en ændret 
kredsstruktur, en ny regionsstruktur og 
en ændret tilskudsnøgle.

Efter formandsmødet i april 1998, 
hvor strukturgruppen præsenterede 
4 modeller til kredsstruktur har vi 
opsamlet synspunkter fra mødet og 
fra andre modtagne tilkendegivel
ser. Strukturgruppen har herefter 
koncentreret arbejdet om en ændret 
kredsstruktur, en regionsstruktur, 
en ændret tilskudsnøgle og i samar
bejde med DFIFs Idrætsudvalg en 
ny idrætsstruktur. En rimelig stor 
mundfuld, men tingene hører nu en
gang sammen.

H vorfor  æ n d rin g e r?
Der er nok mange der vil stille 
spørgsmålet: Hvorfor skal det laves 
om? Det er et spørgsmål der er man
ge svar på:
1) Den nuværende struktur daterer 

sig tilbage til 1977/78, hvilket må
ske indikerer, at vi bør se på den.

2) Styrelsens Vision 2003 er vedta
get. Blandt meget andet godt står 
der skrevet: “Der udvikles løben
de nye aktiviteter for at opfylde 
medlemmernes behov.

3) Flere gange ses udtalelser fra: 
“Hvad skal vi med kredsene" til 
"Det går godt, som det går” og 
“Vi er for små til en kreds” .

4) Det er et faktum, at nye frivillige 
ledere ikke hænger på træerne.

5) Forbundet har vedtaget sin nye 
og meget moderne IT-strategi.

6) Tips- og lottotilskuddet har top
pet. Vi må være bedre rustet til 
mindre tilskud.

7) Det er vedtaget at der skal an
sættes en idrætskonsulent.

8 ) Bør vi ikke vise vor forandrings- 
parathed her på tærskelen til år 
2000?

R e g io n sm o d e lle n
in te ressa n t
Gennem arbejdet med analyser, dis
kussioner og udarbejdelse af skitser 
er strukturgruppens holdninger (hel
digvis) også ændret undervejs. 
Strukturgruppen finder regionsmo
dellen, hvor der oprettes 6 regioner 
(inkl. Landskredsen) yderst interes
sant udfra følgende argumenter:
1) Større enheder (IT kan udnyttes).
2) Færre ledere er nødvendige i stør

re enheder.
3) Mulighed for at skabe større 

idrætsaktivitet og stævner med 
nye deltagere og dermed give et 
kvalitetsløft for idrætten.

4) Slanker vores kredsstruktur/fær- 
re møder, billigere administration.

5) Vi skal ærligt og skarpt se på vore 
foreningers behov i forhold til en 
kreds- hhv. regionsstruktur.

Det har vært en stor, men spænden
de opgave, at formulere nogle nye 
muligheder, og der er da heller ikke 
tvivl om, at processen på sin måde 
har flyttet grænser, som struktur
gruppen nu vil fremlægge på for
mandsmødet til april. På dette møde 
skal der være en vejledende afstem
ning om, hvilke af forslagene, der 
skal nyde fremme til fremlæggelse 
på repræsentantskabsmødet novem
ber 1999. Vi har løbende været i kon
takt med styrelsen og der er nu i alle 
tre landsdele fastlagt møder i marts 
og april, hvor strukturgruppen vil 
være tilstede for at orientere.
En god demokratisk proces skal fort
sat være kendetegnet for DFIF.
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Skytternes
eldorado

Tidligere var det bowling
kuglerne, der var det altafgøren
de element i Arena Centret i Sil
keborg. Fremover er det stadig 
kugler, der skal ramme deres 
mål, så i virkeligheden er der ik
ke ændret meget, selv om der er 
postet henved 2,5 millioner kro
ner og tusindvis af arbejdstimer 
i bygningen. Og dog....

Det tidligere bowlingcenter er 
vendt 90 grader, og hvor kugler
ne for få år siden trillede adsta
digt ned ad det blankpolerede 
trægulv, pifter helt andre kugler 
nu 15 meter på tværs. Indtil 24 
ad gangen i Silkeborg-skytter- 
nes nye eldorado. Sammen med 
syv andre foreninger kan Silke
borg Firmasport knejse med 
nakken og konstatere: Det lyk
kedes.

Lørdag 23. januar var Silke
borgs borgmester, Jørn Wurtz, 
med til at affyre de første, offi
cielle skud, da Silkeborg Skyde
baneforening af 1994 i bogstave
ligste forstand bød på træf. En 
repræsentant for hver af de otte 
foreninger bag centret hævede 
riflen og skød en ny æra for Are

na Centret ind. Og lidt i bag
grunden stod Silkeborg Firma
sports formand, Sten Nørup, og 
hans næstformand, Stewie C. 
Hansen, og stak hovederne 
sammen.

S en gen  h jem  igen
- Det er fantastiske faciliteter, 
siger Stewie C. Hansen med 
strålende øjne. - Nu kan jeg vist 
godt flytte min seng hjem igen. 
Silkeborg Firmasport har været 
med helt i front i det store pro
jekt med at ændre et falleret 
bowlingcenter med to biografer 
til et up-to-date skydecenter.
For som formand Sten Nørup 
forklarer historien med Stewie’s 
seng:

- Når jeg har ringet for at tale 
med Stewie, har han som regel 
ikke været hjemme. Den faste 
melding fra hans kone har væ
ret: „Prøv i Arena Centret. Han 
kan såmænd lige så godt flytte 
sin seng derhen” .

- Entusiasmen har været afløst 
af perioder, hvor det virkelig har 
knebet. Men så har Stewie og 
en lille håndfuld andre stædigt

Stewies pletskud. Formanden 
for Silkeborg Firmasport, Sten 
Nørup, markerer symbolsk, at 
Arena Centret er en fuldtræffer 
for firmasporten, ikke mindst 
på grund af næstformand Ste
wie C. Hansen, som i perioder 
nærmest har levet i centret un
der den store om forandring fra 
bowlingbaner til topmoderne 

skydecenter.

holdt ved projektet. Og jeg tør 
slet ikke gætte på, hvor mange 
hundrede timer, han har brugt 
på Arena Centret, siger Sten 
Nørup.

M e d le m sta l
e k sp lo d e re t
De nye, imponerende forhold 
har allerede markeret sig vold
somt i Silkeborg Firmasports 
skyde-aktivitet. Formanden for 
riffelsektionen, Jørgen Hadberg, 
har godt 70 riffelskytter at holde 
styr på. Og hans formandskolle- 
ga for pistolskytterne, Klaus 
Frank, kan berette om noget, 
der med rette kan betegnes som 
en eksplosion:

- Vi er røget fra 13-15 pistol
skytter op til 35-36. Det har vir
kelig taget fusen på os. Men det 
gør ikke noget. Vi kan ikke blive 
for mange med de gode facilite
ter, vi har nu.

Indvielsen af Arena Centret 
markerer virkelig nye tider for 
skydningen i Silkeborg. Tidlige
re holdt skytterne til i Søholt- 
Hallerne, hvor der var otte ba
ner til samtlige foreninger. Nu er 
antallet tredoblet, og tillige har 
det skydende folk fået pistol
mundingen under eget tag, som 
også dækker et meget stort 
samlingslokale med splinternye 
køkkenfaciliteter, tre mødeloka
ler, et stort velsikret våbenrum, 
samt kontor for GI. Skanderborg 
Amts Skytteforening. Sidst
nævnte som kvittering for en 
velvoksen check til projektet.

O tte  fo re n in g e r  
b a g  sk y d ecen ter
Silkeborg Skydebaneforening af 
1994 blev stiftet 18. oktober 
1994 af seks Silkeborg forenin
ger. Nemlig Silkeborg Firma
sport, Gødvad Efterskoles Skyt- 
teklub, Funder Skyttekreds, Pio
nerforeningen, Garderforenin
gen og Forsvarsbrodrene. Siden 
kom yderligere Silkeborg Skytte
kreds og GI. Skanderborg Amts



Skytteforening til, således at 
selskabet bag Arena Centret be
står af i alt otte foreninger.
31. august 1996 faldt økonomien 
på plads, således at skydebane
foreningen kunne erhverve Are
na Centret. Silkeborg Kommune 
stak omkring en million i projek
tet. Yderligere en million kom til 
som rente- og afdragsfrit lån. Og 
GI. Skanderborg Amts Skyttefor
ening stillede med 400.000 kr.

Ombygningen af centret er 
klaret ved frivillig arbejdskraft, 
som kan værdisættes til omkring 
en halv million kroner. Arbejdet 
kom til at vare to et halvt år, 
men arbejdet er ikke slut, selv 
om skydecentret er indviet og 
taget i brug. Dart og billard er 
allerede på plads i centret som 
andre aktiviteter. Petanqueba- 
ner er under anlæggelse. Og i 
det hele taget er det tanken, at 
Arena Centret i Silkeborg skal 
rumme så mange tilbud og akti
viteter som overhovedet muligt.

♦

Klar -  parat -  skyd! Jørgen Hadberg og Klaus Frank, formænd for hen
holdsvis Silkeborg Firmasports riffel- og pistolsektion, var blandt de før
ste til at bevæ ge aftrækkerfingren ved indvielsen af Arena Centret.
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Sigtet er lagt 
an til masser 
af aktivitet 
for firmaskyt
terne i Silke
borg. 24 kan 
nu hæve rif
len eller pi
stolen ad 
gangen i Are
na Centret.

Optur for 
firmasporten
Silkeborg Firmasport har oplevet tider, hvor der ik
ke var så megen tryk på. Men de seneste år har 
været ren optur for SFS.

- Det nye skydecenter i Arena Centret er meget 
vigtigt for os, fordi vi faktisk er den næststørste 
skytteforening i Silkeborg, fortæller formand Sten 
Nørup.

Men også på andre fronter hævder Silkeborg Fir
masport sig særdeles flot. 150 bowling-hold er i 
gang under firmasporten, og volleyball, badminton 
og dart er andre idrætsgrene, der er god gang i. På 
grønsværen mønstrer SFS 90 fodboldhold, og inden 
døre cirka 40. Tillige har Silkeborg folkene også så 
småt gang i håndbold. I det våde element plasker 
over 300 svømmere.

- Petanque er på vej. Og her får Arena Centret 
også en rolle. For vi er i gang med at anlægge to 
petanquebaner i centrets gode lækroge, siger Sten 
Nørup, der roser Silkeborg Kommunes idrætspoli
tik.

- Idrætten i Silkeborg har fremragende forhold. Så 
vi gider slet ikke brokke os. Det er bedre at bruge 
tiden på at udnytte de gode muligheder.

Klar til 
landsstævne
24 baner med det mest moderne udstyr står para
te, når Arena Centret får sin ilddåb i weekenderne 
13.-14. og 20.-21. marts. Firmasportens pistolskyt
ter fra hele landet vil valfarte til Silkeborg den før
ste weekend, og en uge efter følger riffelskytterne 
i stort tal.

Silkeborg Firmasport bliver nemlig vært for 
landsstævnerne i skydning. Og selv om det forlods 
kribler lidt hos de arrangerende Silkeborg folk, er 
det også med stor forventning, de ser hen til vært
skabet.

- Det bliver da en stor oplevelse at præsentere de 
nye lokaliteter og baner for de mange firmaskytter. 
Og vi har valgt at fejre begivenheden med et nyt 
tiltag. Vi inviterer nemlig også børnene til at kom
me til Silkeborg for at skyde. Dét giver naturligvis 
ekstra pres på afviklingen, men vi er klar til at tage 
imod dem, forsikrer formanden for Silkeborg Firma
sports pistolskytter, Klaus Frank, som også er 
medlem af DFIFs Idrætsudvalg.



Smart
Klassisk

Miljørigtigt
Nye medlemstilbud fra DFIF i 100% ren 
bomuld (green cotton).
Alle modeller er både til herrer og damer 
og findes i størrelserne S-XXL.
Bliv forårsfrisk og »grøn« i 

c l a s s i c

A l  Lækker T-shirt i råhvid green cotton bomuld

Bl Shorts (u/indertrusse) m/2 stiklommer, marineblå 
green cotton bomuldsstrik

Sweatshirt marineblå, m/rød stolpelukning og polokrave, 
råhvid besætning m/print, blød og bekvem green cotton

Dl Joggingbuks marineblå, m/2 stiklommer, lige ben, i samme 
bløde bomuldsstrik som sweatshirt Stor

rejse/sportstaske
marineblå, 
crinkle nylon,

E  Jakke rød, m/lynlås og lommer, ikke foret, men i behagelig bomuldslærred

Buks marineblå, m/2 stiklommer, lige ben, ikke foret, 
behagelige bomuldslærred som jakke

i samme

i H Rygsæk
marineblå, 
crinkle nylon, 
m/2 små forlommer

Dansk
Firmaidrætsforbund
Storebæltsvej 11 
5800 Nyborg

Telefon 6531 6560 
Telefax 6530 1426 
www.dfif.dk

Bestillingsnr. 102350

Bestillingsnr. 102390 kr. 155/

Bestillingsnr. 102404 
kr. 135,-

□ 98,-

http://www.dfif.dk
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Landsmestrene
FKS Odense hædrede 
landsmestre ved flot re

de, riffelskydning på både 15 
meter og 50 meter distancen, pi
stolskydning på 25 meter og vol
leyball.
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1998 var et godt år for FKS
Odense. Medaljehøsten ved 
DFIFs landsstævner var stor, og 
det havde bestyrelsen besluttet 
at markere den 31. januar i FKS 
hallen. Ikke færre en 62 perso
ner stod øverst på sejrsskamme
len som landsmestre i 1998, og 
medaljerne fordelte sig lige fra 
billard, bowling, dart og hånd
bold, til fodbold både ude og in

Landsmestrene kom fra man
ge klubber: Plus Pack, Glud & 
Marstrand, Danish Crown, Mi
cro Matic, Fynsværket, Posten, 
DanaPak, Kommunedata samt 
Sporvejene (bytrafikken).

L an d sm estre  
fe m  g a n g e
Det var tredje gang i træk at 
fodboldspillerne fra Danish 
Crown blev landsmestre i inde- 
fodbold. Der er ca. 25 der spiller 
fodbold i firmaklubben, og de

m odtog alle et 
diplom og en 
erin dringsga ve 
fra FKS Odense.

3
Rådmand Ruth
Larsen (th), var 
begejstret for 
FKS' initiativ 
m ed at hædre 
landsmestrene. - 
Det er med til at 
gøre bredde
idrætten mere 
synlig i forhold 
til eliteidrætten, 
sagde Ruth Lar
sen til Leif Sø
rensen (tv) og 
Lena Staszak, 
FKS Odense.

Crown vandt 
landsmesterska
bet for tredje 
gang i træk.

2
Landsmestrene

har deltaget i DFIFs landsstæv
ner i alt 7 gange, og med stor 
succes. Det er blevet til lands
mesterskaber i alt 5 gange, og 
der er 4 spillere på holdet, der 
har deltaget i alle årene, fortæl
ler holdleder Jørgen Rasmussen, 
idet han understreger, at det ik
ke kun er det sportslige der 
trækker ved landsstævnerne, 
men også det social samvær om
kring aftenfesterne.

Fodboldspillerne nyder godt af 
firmaets opbakning til idrætten, 
idet både sportsklubben og fir
maet giver tilskud til deltagelse 
i landsstævnerne.

G & M  g o d e
til a t ra m m e  p let
Hos Glud & Marstrand (G & M) 
er medarbejderne gode til at 
ramme plet. I hvert fald når det 
gælder skydning og håndbold. G 
& M kunne fremvise ikke færre 
end 17 landsmestre i skydning 
og i håndbold. I håndbold blev 
det til et mesterskab i oldboys- 
håndbold ved sommerlands
stævnet i Slagelse. Skytterne fra 
G & M vandt landsmesterskabet 
i 15 m. riffelskydning for vete
ranhold, og hos damerne blev 
det til et landsmesterskab for 
damehold i 50 m. riffelskydning.

G & M er FKS Odenses største 
skytteklub, og råder over deres 
egen skydebane på fabrikken, 
hvor den ugentlige 15 m. træ
ning foregår, både for riffel- som 
for pistolskytterne. Klubben del
tager altid i de lokale stævner 
og i Fynsstævnet med mindst 20 
skytter, og skytterne fra G & M 
er derfor også altid at finde i 
stort tal ved landsstævnerne, 
fortæller Leif Sørensen fra FKS 
Odense, der var særdeles til
freds med hele arrangementet, 
og opbakningen fra klubberne. 
Som nævnt var der 62 medlem
mer der blev landsmestre i 1998, 
og de 49 mødte frem til arrange
mentet. a
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Hård fight ved de 
første Ørestadsme
sterskaber i inden
dørs roning.

Den 133 år gamle Køben
havns Roklub i Københavns Syd
havn, dannede den 23. januar 
ramme om de første Concept II 
Danmarks-mesterskaber og et 
nyt mesterskab, Ørestadsme
sterskabet i de populære roer- 
gometre (romaskiner) fra Con
cept II.

8 firmahold hvert bestående 
af 4 mk’ere deltog i formidda
gens DM, hvor der blev roet ind-

ledende løb, hvorfra de 5 hurtig
ste hold gik videre til finalen. 
Hvert hold roer 2000 meter, og 
hver deltager skal 
ro 500 m +/- 50 m. Der skal skif
tes medens roergometrets vin- 
gehjul stadig kører, og det giver 
anledning til nogle spøjse 
kropsbevægelser og sjove æn
dringer i stillingen, som hele ti
den kan følges både af tilskuere 
via en storskærm og af holdene 
selv, via TV-skærme ved roergo- 
metrene.

K on ku rrere  
på lige  fo d
Der blev udregnet såkaldte han
dicaptider afhængig af alders
fordelingen eller antallet af 
kvinder på holdet. Herved stod 
alle hold lige, med undtagelse 
af roformen. På den måde kan 
alle deltage og konkurrere på li
ge fod uanset alder og køn,. Kun 
roformen bestemmer resultatet.

Efter udskillelsesløbene nåe-
Ørestadsmesterskabet 
blev vundet af de fire vel
trimmede gutter fra „F y
sikken “ fra Landskrona - 
der havde en frisk sejr m e 
fra weekenden før i Scan-

de 5 hold til finalen hvor Glo
strups Politi, Københavns 
Brandvæsen og
Ankerhus Seminarium fightede 
hårdt om guldet. Inden det sid
ste skift havde Glostrups Politi 
et lille forspring som de to øvri
ge hold godt kunne have hentet, 
men med en helt uimodståelig 
slutspurt, satte Glostrup Politi 
trumf på og vandt foran Køben
havns Brandvæsen og et hold 
friske studerende fra Ankerhus 
Seminarium i Sorø.

S tra ffe t  
fo r  a t „ f e d t e "
Ørestadsmesterskabet havde 
svensk deltagelse, idet et hold 
særdeles veltrimmede herrer fra 
„Fysikken" - et fitnesscenter i 
Landskrona, dukkede op med en 
frisk sejr fra weekenden før i 
Scandinavian Open. I alt var der 
19 hold til start, så der blev af
viklet 5 indledende heat, hvor 
de bedste 5 tider gik til A-fina- 
len, hvor der skulle kæmpes om 
guld, sølv og bronce samt Ro
klubbens kæmpe klubvinsfla
sker (3 og IV2 liters flasker) og 
naturligvis om æren.

dinavian Open.



Mats Christiansson viste “fysikken" og trak fra i en fantastisk slutspurt. Vagns 4 brødre (gennemsnitsalder 48 år!) og Family fitness måtte se sig henvist 
til henholdsvis 2. og 3. pladsen, hvor sølle 3 sekunder skilte de to hold ad efter 
2000 m roning.

■>

Holdene med den 6 . til 10. 
bedste tid kvalificerede sig til B- 
finalen hvor der blev kæmpet 
om placeringerne fra nr. 6 til 10. 
B-finalen blev vundet af arki
tektfirmaet Friborg og Lassen, i 
tiden 5 min, 47 sek. En tid, som 
ville have placeret dem som 
nummer 4 i A-finalen. Her blev 
de altså straffet for at have 
„fedtet" med kræfterne i det 
indledende heat.

S p æ n d en d e  ja g t lø b
A-finalen udviklede sig til et 
langt og spændende jagtløb, 
hvor 3 hold bejlede til guldet. 
VVS-firmaet Vagns Brødre, be
stående af et hold 40- til 50-åri- 
ge herrer i rimelig form, der i 
kraft af alderen skulle have 56 
sekunders handicap i forhold til 
de svenske favoritter fra „Fysik
ken". Det 3. hold var Family Fit
ness, Birkerød, som havde en 
kvinde på holdet, der også kun
ne trække godt til i „åren".

Inden sidste skift førte Vagns 
Brødre foran Family Fittnes og 
„ Fysikken men Mats Christi
ansson fra Landskrona ville det 
anderledes og fik i en fantastisk 
slutspurt overhalet Claus Bly- 
non fra Vagns Brødre der lige 
akkurat holdt Family Fitness 3 
sekunder bag sig. Det var et 
værdigt svensk hold der kunne 
modtage de flere hundrede til
skueres klapsalver sammen 
med guldmedaljerne og den ef
tertragtede 3 liters Farnese vin, 
der var sponsoreret af vinfirma
et Farnese, der producerer ro
klubbens klubvine.

1 3 6  g la d e  vin dere
En god lørdag i Københavns 

Sydhavn endte med at 136 gla
de vindere kunne drage hjem og 
nyde en velfortjent aftensmad 
med medalje om halsen, da alle 
der ikke blev enten nr. 1 ,2  eller 
3, modtog en erindringsmedalje 
fra disse første firmamesterska
ber. Næste gang der afholdes 
firmamesterskaber i Køben
havns Roklub foregår det i hav
nens bassin i de store dragebå
de som klubben ejer. Lørdag

den 21. august afholdes mester
skaber i disse kæmpekanoer, 
hvor der kan sidde op til 20 pad
lere. Se mere om det arrange
ment på hjemmesiden 
www.draaebaad.dk.

Næste gang der afholdes Øre
stadsmesterskab i indendørs ro
ning bliver lørdag den 26. febru
ar år 2000 hvor der forventes et 
ordentligt ryk ind af svenske fir
maer, rygtet er allerede spredt 
hinsidan.

♦

C o n c e p t  I I  Indoor Rower

RO MOTION • GO‘MOTION
Professionelle Romaskiner, Instruktør uddannelser, Indendørs Ro 
Regatta, Træning, Kondi, Styrke, Test, Klub og Firma Rangliste

R O N IN G  i Firmaet, så ring til:

Reiner Modest tlf. 49 75 96 60

Modest Sport Fredensborgvej 17 - 3080 Tikøb

www.modest-sport.dk

http://www.draaebaad.dk
http://www.modest-sport.dk
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500 deltagere til 
kredsstævne i bowling 
i Vejle Amtskreds.
Når et så stort stæv
ne som et kredsstævne 
i bowling med næsten 
500 deltagere er vellyk
ket overstået er der to 
ord, som virkelig træn
ger sig på: Træthed og 
tak!! Tak til hjælpere, 
deltagere og personale 
i Vejle Bowling Center. 
Hver især har ydet en 
fortræffelig indsats og 
gjort sit yderste til at 
tingene fungerede.

Der blev under stæv
net opnået mange fine 
præstationer og uden 
at forklejne nogen blev 
stævnets absolut bed
ste præstation præste
ret af Lotte Ankerdal 
fra Auto Elektro i Kol
ding, som med ikke 
færre end 862 kegler 
opnåede stævnets bed
ste gennemsnit, nemlig 
216!

Et kredsstævne er en 
herlig cocktail af for
ventninger, hygge, 
samvær og ikke mindst 
gensynet med gamle 
venner. Alle spiller na
turligvis for at vinde og 
hjemføre pokaler, men 
for langt de fleste er 
det ikke den vigtigste 
parameter.

T ilm eld t  
i fo rk e rt k lasse
Desværre blev vi under 
kredsstævnet også vid
ne til, at hos nogle få

spillere vejer titler og 
pokaler tungere end 
ægte, godt sports- 
mand-ship. En spiller 
fra Fredericia havde 
(måske bevidst?) i peri
oden op til tidspunktet 
for klassifikation, den 
1. december, spillet 
langt under vanlig 
standard og derfor til
meldt sig i C-rækken. 
At spilleren under 
Dansk Bowling For
bund har A-licens, og i 
øvrigt spiller som så
dan, medført desværre 
ikke, at vedkommende 
selv erkendte sin rette 
klasse. I stedet gik spil
leren ud og maste alle 
sine modstandere i 
klassen med et snit på 
ikke færre end 208, 
hvilket i øvrigt havde 
rakt til en flot anden
plads i A-rækken.

Et flot resultat, men 
mon ikke pokalen hav
de pyntet mere i reo
len, hvis det havde væ
ret en andenpræmie i 
den klasse, hvor man 
egentligt hører hjem
me.

Stævnejuryen måtte 
desuden desværre gri
be ind overfor et firma, 
som havde meldt alle 
deltagerne i F-rækken 
og da den pågældende 
forening åbenbart ikke 
kunne dokumentere 
rigtigheden heraf, valg

Alle spiller for at vinde, men et kredsstævne i bowling 
er også en herlig cocktail af forventninger, hygge, samvær. 
Arkivfoto, DFIF.

te vi at flytte spillerne 
én klasse op. En lidt 
tragikomisk sag, idet 
seriøsiteten jo selvsagt 
bør starte ved forenin
gen.

Men alt i alt et godt 
og vellykket stævne,

som vi gerne gentager i 
år 2004. Stor hilsen på 
vegne af Vejle Firma 
Idræt og et på gensyn 
til landsstævnet i Køge 
den 27. og 28. marts og 
til kredsstævne i Kol
ding i år 2000. +
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Over 5.000 deltagere til 
Eurofestival i Trentino.

k a ld e t
Eurofestivalen i Trentino
tegner til at blive den helt store 
oplevelse. Over 5000 deltagere 
fra hele Europa har meldt deres 
ankomst, og med 454 tilmeldte 
danskere, er det helt sikkert at 
de rød-hvide farver kommer til 
at sætte sit præg på idrætsfe
sten i norditalienske Trentino.

454 danske deltagere er ny 
deltagerrekord, og det placerer 
Danmark på en 4. plads blandt 
de tilmeldte nationer. Tyskland 
topper deltagerlisten med over 
1700 deltagere, Frankrig er på 2. 
pladsen med 522 deltagere og 
vores norske venner indtager 3. 
pladsen med 464 deltagere. Sve

rige halter noget bagefter med 
blot 100 deltagere i skrivende 
stund.

M a n g e  
nye a n sig te r
Eurofestivalen handler om idræt 
og samvær, og vil byde deltager
ne på et gensyn med tidligere 
års deltagere, men der er også 
mange nye ansigter med i Tren
tino.

Fra Odense kommer et stort 
hold på 50 fra IK Telefonen. De 
skal spille håndbold, bowling, 
volleyball og golf, køre på 
mountainbike og deltage i skyd
ning. Blandt de nye deltagere er

også Coca Cola, der er på banen 
med 20 bowlingspillere, og Ho
vedstadens Jernbane Idræt, der 
er med i atletik, bridge og bow 
ling.

Vi har også vores skakspillere 
på plads, og den forsvarende 
mestre fra Eurofestivalen i 
Trondheim, Søren Bech Nielsen 
fra IBM, skal forsøge at gentage 
triumfen i hård konkurrence 
med 52 skakspillere fra hele 
Europa.

Fodbold er den største idræts
grene med næsten 1200 delta
gere i 7- og 11-mandsfodbold, 
men bowling er også med 600 
deltagere en populær idræt. ♦

Kom ud afrJ
Denne lille overskrift hen
vender sig til alle, som måtte 
have noget på hjertet angående 
skydning og dens fremtid i DFIF. 
Jeg vil give Leif Sørensen ret i, 
når han siger der er mange ting 
at tage fat på. (Se bl.a. Firma
idræt nr. 1, 1999 side 14 og 15). 
Tag for eksempel skiverne på 15 
m og 50 m, der jo har været dis
kuteret mange gange.
Inden for De Danske Skyttefor
eninger er skivevognene på 50

m nu blevet mindre, fordi skiver
ne er mindre. Her må vi finde på 
noget for at få vores skiver til at 
passe. Hvad med 15 m, nu hvor 
de københavnske unioner er 
kommet med. Jeg tænker her på 
klassificeringen, idet de til hver
dag vel skyder på andre skiver. 
Vil de gå tilbage til vores? Hvor
for kan man ikke bare skyde på 
samme skiver alle sammen, der 
må vel også være økonomi i det 
- eller hvad? Vores forskellighed

og sociale samvær skulle jo helst 
komme til sin ret uden for 
standpladsen. Da det er der en 
skytte opholder sig mindst.
Med dette lille indlæg håber jeg 
på at andre vil komme ud af bu
sken med nogle meninger. Der 
er brug for debat om skydning
ens fremtid. Det har jeg virkelig 
savnet noget af. Så kan denne 
lille dialog føre med sig, at an
dre følger op, ville det være alle 
tiders.



Dynamiske kurser fra uddannelsesudvalget

Ø s t

Qigong
- kinesiske bevægelser
Oplev en dag med indre udvikling og inspiration 
til et sundt liv.
Qigong er kinesisk energigymnastik, der stimu
lerer kroppens akupunktursystem.
Qigong kræver ingen forkundskaber 
Øvelserne kræver ingen forkundskaber, bevægel
serne er langsomme og bløde.
Qigong er godt for alle aldre.
Qigong kan du opleve:
lørdag d. 24. april '99 kl. 13 - 18 i Vejle.
Kursuspris: kr. 650,-
Din pris kun: kr. 200,-
Tilmelding: senest d. 22. marts '99.

Petanque I
Første del af instruktøruddannelsen.
• Valg af kugler • Kast, ilægning, bombning
• Planlægning af turnering • Taktik.
Samt andre emner.
d. 23. - 25. april ’99 i Middelfart 
Tilmelding: senest d. 1. marts '99.

Petanque II
Anden del af instruktøruddannelsen.
• Regler og fortolkning • Læsning af bane
• Single-double-trible-hold • Psykisk stabilitet. 
Samt andre emner.
d. 18. - 20. juni ’99 i Middelfart 
Tilmelding: senest d. 15. april '99.

Valgt ind i et udvalg
- og hvad så?
Kurset henvender sig til nye og kommende 
udvalgsmedlemmer i klubber/foreninger.
Indhold:
• DFIF-organisation
• Udvalgets arbejdsvilkår • vedtægter
• udvalgets ansvar rollespil
Tid og sted:
lørdag d. 17. april '99 kl. 10.30 - 17.00 i Nyborg.
Kursuspris: kr. 800,-
Din pris kun kr. 250,-
Tilmelding: senest d. 15. marts '99.

- et kursus i DFIFs program 
C m #  SUPERNOVA
d. 8.-9. maj ’99 i Nyborg 
Din pris kr. 500,-
Tilmelding: senest d. 01. marts ’99.

STEP 3 UP (aerobic)
lørdag d. 13. marts '99 kl. 10.30 - 16.30 i 
Horsens.
Kursuspris: kr. 650,-
Din pris kun kr. 200,-
Tilmelding: senest d. 13. februar '99.

Undgå sports-skader
lær hvordan du forebygger idrætsskader

På dette kursus arbejdes der med: 
skadebehandling

Tid og sted:
lørdag d. 10. april '99 kl. 13 - 18 i Nyborg.

Kursuspris kr. 600,- 
Din pris kun kr. 200,-
Tilmelding: senest d. 24. februar '99.

Stævne & turnerings- 
tilrettelæggelse
et 1-dags- kursus i planlægning og afvikling af 
stævner.

lørdag d. 29. maj '99 kl. 10.30 - 18.00 i Nyborg. 
Din pris kun: kr. 250,- 
Tilmelding: senest d. 2. april '99.

Riffel I
Første del af instruktøruddannelsen.
d. 16. - 18. april ’99 i Slagelse 
Tilmelding: senest d. 1. marts '99.

[ ^ 4
om kurserne - og ander kurser - i det 20-siders katalog, du kan få 
tilsendt, eller ring til uddannlseskonsulent Jane på tlf. 6531 6560.
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med firmaskak

FKS' bestyrelse i jubilæumsåret. Tv. Erik Søefeldt FDB Idræt.

Firmaklubbernes skak-
sammenslutning (FKS) kunne 
den 11. januar 1999 fejre 50 års 
jubilæum, og dagen blev marke
ret med en lyn-skakturnering 
og reception i FDBs lokaler i Al
bertslund.
Turneringen havde samlet 32 
spillere fra København samt 4 
spillere fra Odense, der havde 
taget turen over Storebæltsbro
en for at fejret jubilæet sammen 
med de andre skakentusiaster 
fra firmaklubberne i Køben
havn.

D en fø r s te  fo r m a n d
Efter turneringen var der recep
tion, og her mødte repræsen
tanter op fra FKS’ egne klubber 
og fra DFIFs Københavns Amts
kreds. Arrangørerne havde den 
store glæde, at en af medstifter
ne fra 1949, den første formand, 
Jørgen Christensen, fra Sporve
jenes Skakklub mødte op sam
men med sin hustru, Anna, og 
kunne således i bogstaveligste 
forstand medvirke til at binde 
FKS’ 50 årige skakhistorie sam
men på fineste måde.
Omkring 100 gæster kiggede 
forbi, og den nuværende for
mand, Regner Busk Sørensen, 
gav et kort rids af firmaskak
kens historie i København:

Den første formand og en af initia
tivtagerne til stiftelsen FKS, Jørgen 
Christensen, Sporvejenes Skakklub.

Det stiftende møde blev afholdt 
på Carlsberg, hvor 10 firmaklub
ber med i alt 600 medlemmer 
bakkede op bag ideen med at 
danne en skaksammenslutning. 
Klubberne fra dengang var Spor
vejenes Skakklub, B & W, Carls
berg, L.K.Nes, Tuborg, FDB,
Glud & Marstrand, Gutenberg- 
hus, Posten og Carl Aller.
I årene der fulgt kom også Politi
et og Jernbanen ind i FKS, og 
Fængselsvæsenet og De blindes 
Skakklub deltog også i flere tur
neringer. I 1970’erne spillede 
FKS en 100 mands-match mod 
KSU (Københavns Skak Union, 
red.), og den styrkeprøve blev 
vundet af FKS med 53-47.
FKS blev medlem af DFIF i 1978, 
og i dag består foreningen af 15 
klubber med ca. 260 medlem
mer, nemlig Alfa Laval, Arbejds
tilsynet, B & W, Danmarks Ra
dio, Den Danske Bank, Hoved
banen, IBBH, IBM, Jernbanen, 
Karsten-Høvik, Nationalbanken, 
Posten, Prondo og Sporvejene.

S k ak -o p visn in gsp arti
Jubilæet blev også markeret 
med et skak-opvisningsparti der 
blev spillet torsdag den 14. ja
nuar i Sporvejenes skaklokaler. 
Her kunne FKS’s spillere opleve 
de to internationale mestre,

Bjarke Kristensen og Carsten 
Høi, spille mod hinanden i et lo
kale med publikum siddende i et 
tilstødende lokale.
På skift kom de to mestre ind og 
kommenterede deres træk samt 
analyserede partiets gang og be
svarede spørgsmål fra publikum. 
En spændende og lærerig måde 
at analysere på. Hele partiet 
med kommentarer er skrevet ned 
af Jens Hartung Nielsen fra Jern
banens skakklub, og det kan ses 
på DFIFs hjemmeside 
www.dfif.dk 4 »

Formanden for FKS, Reg
ner Busk Sørensen gav et 
kort rids af sammenslut

ningens historie.

http://www.dfif.dk
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Idrætsmærket lever 
og har det relativt 
godt - men hvor er 
firmaidrætten hen
ne? Kun 43 af DFIFs 
medlemmer tog 
Idrætsmærket i 1998.

tilskud fra fem B-medlemmer 
gør, at vi kan være kreative og 
sætte nye idéer i gang.

Men hvor bliver DFIF-med- 
lemmerne af? Det er trist at se, 
at de samlede mærker erhvervet 
af DFIF i 1998 kun var 43 stk.
Der må da være mange især i 
35-45 års alderen, som er kom
met over den pure ungdoms 
konkurrencelyst, og som nu har 
det godt med at træne 1-2 gan
ge om ugen for at holde formen.

Måske var du i tvivl? -  jo,
Idrætsmærket eksisterer sande
lig endnu -  og har det godt! Der 
er stadig næsten 7.000, som 
hvert år holder sig i form og som 
har det hyggeligt sammen ved 
at tage Idrætsmærket. Økono
misk har vi det også godt, lidt 
sparsommelighed og tilskud fra 
de tre hovedorganisationer DGI, 
DFIF og Forsvaret samt mindre

Id ræ tsm æ rk e t  
h jæ lp er  i g a n g
Vi er i Idrætsmærket meget gla
de for, at redaktøren af ”Firma
idræt” har lovet os, at vi får lov 
til at skrive en lille spalte i hvert 
nummer af bladet, så får 110 
gange om året alle nyhederne 
fra os -  det gør distancen til 
Idrætsmærket meget lille.

En hel del foreninger er må
ske kommet lidt langt væk fra

Idrætsmærket, men vi er klar til 
at hjælpe i gang. Ring 35 42 19 
06 onsdage og torsdage i tiden
07.30 -  15.00 -  så skal vi nok for
syne jer med alle nødvendige 
papirer for at komme i gang. Vi 
er sandelig også kommet på in- 
ternettet med en hjemmeside 
med links både til og fra DFIF‘s 
hjemmeside. Også E-mail klarer 
vi, her er adresserne:

Hjemmeside: httn://
hi em. qet2net. dk/idraetsmaerket/

E-mail:
idraetsmaerket@get2net.dk 
Idrætsmærket afholder årsmøde 
lørdag den 20. marts 1999 i 
Vingstedcentret kl. 10.00 -
17.00, og idrætsmærkets dom
mertræf afvikles den 8 . maj 1999 
i Ålborg og 29. maj. 1999 i Kø
benhavn. Ring på 35 42 19 06 
onsdage og torsdage mellem
7.30 -  15.00 og tilmeld dig.

Ufrivilligt
i pressens

Ikast Familie og Firma
Idræt (IFFI) har i næsten tre
kvart år samarbejdet med Ikast 
Kommune, DFIFs Aktivitetsud
valg og FMI om at få et senior
sports projekt sat i gang i kom
munen. Som en del af projektet 
har Ikast Kommune været så 
venlige at tilbyde foreningen at 
den kunne udsende informati
onsmateriale til alle kommunens 
borgere over 50 år. Ikast kom
mune ville så levere labels med 
adresserne. Det synes IFFI na
turligvis var en god ide og me
get venligt af kommunen. Des
værre ser det ikke ud til at alle 
har den samme mening - spe

cielt ikke pressen. Samarbejdet 
„slap" ud til pressen. Med det 
resultatet, at Ikast Kommunes 
borgmester og formanden for 
folkeoplysningsudvalget nu for 
alvor er kommet i pressens sø
gelys. Der har været flere ind
slag om „sagen” i DR Radio 
MidtVest, på DR TekstTV, Ikast 
Avis, Berlingske Tidene, Aktu
elt, Aalborg Stiftstidende, Midt
jyllands Avis og Jyllandspo
sten. Alle indslag har fortalt at 
Ikast Kommune i flg. Indenrigs
ministeriet begår ulovligheder.

. Kontorchef Torben Jerlach i 
Indenrigsministeriets CPR-kon- 
tor udtaler ifølge RB, at det er

ulovligt at udlevere adresserne. 
Det er ikke tilladt kommunerne 
at bruge Folkeregisteret til at 
sortere folk efter alder. Reglerne 
skal beskytte borgerne mod 
uønskede kampagner.

De sindige midtjyder i kommu
nen er ikke sådan at kyse. Både 
borgmesteren og formanden for 
folkeoplysningsudvalget har ud
talt, at man ikke ønsker at lave 
om på det, da man stadig synes 
at projektet er en god ide. Det 
pudsige er også, at i al omtalen 
nævnes det, at IFFI har fået de 
omtalte labels. Det har IFFI ikke 
endnu.

mailto:idraetsmaerket@get2net.dk
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dynamo
Peder Bisgaard hæd
ret med Hillerød 
Kommunes Lederpris 
1998.

Organisationstalent,
dynamik og kreativitet var blot 
nogle få af de superlativer, der 
blev hæftet på Peder Bisgaard, 
formand for Hillerød Firmasport, 
da han den 28. januar blevet 
hædret som årets leder i Hillerød 
1998. Lederprisen blev overrakt 
ved den årlige højtidelighed på 
Hillerød Rådhus, hvor byen hæd- 
rer årets Danmarksmestre. Pe
der Bisgaard var hædersgæsten 
blandt de ca. 40 sportsfolk, der 
havde gjort byen ære i 1998, og 
formanden for De samvirkende 
Idrætsforeninger i Hillerød,
Knud Kruse fremhævede den 
store arbejdsindsats prismodta
geren lægger i Hillerød Firma
sport. En indsats, som har gjort 
foreningen til en af de største i 
byen.

Sku lderklap  
til f irm a sp o rte n
- Hillerød Firmasport har et mot
to, nemlig at firmasport er mere 
end “kun” firmasport. I Hillerød 
Firmasport kan hele familien 
være med, og Peder Bisgaard 
har gjort et stort arbejde med at 
etablere familieidræt og familie
svømning, lød fra Knud Kruse.
- Det er jo en hæderspris, som 
man har håbet på at komme i 
betragtning til, sagde Peder Bis
gaard i sin takketale, idet han 
fremhævede de mange, der må
ske ikke står i forreste linie, men 
som altid står parat i kulissen, 
klar til at give en hånd med i det 
frivillige arbejde.
Peder Bisgaard blev valgt ind i 
Hillerød Firmasports bestyrelse 
i 1983, og har siden 1990 været 
formand for foreningen. På re
præsentantskabsmødet i Slagel
se i 1991 blev han valgt ind i 
DFIFs forbundsstyrelse, og han 
har siddet i bestyrelsen for de 
samvirkende Idrætsforeninger i 
Hillerød fra 1990-97. Som med
lem af forbundsstyrelsen, repræ-

Hillerøds Kommunes Lederpris til Peder 
Bisgaard.

senterer Peder Bisgaard firma
sporten i flere foreninger og or
ganisationer på landsplan, bl.a. 
Idrætsmærket og Friluftsrådet.

Med denne lokkende over
skrift forsøger Køge Firma Bold 
og Roskilde Firma Idræt nu at 
skærpe interessen for deltagel
sen i deres fodboldturneringer 
og for kredsstævnet.
Baggrunden for det nye initiativ 
er et samarbejde med DFIFs PR- 
og Markedsføringsgruppe, der 
vil forsøge at skabe mere inte
resse omkring kredsstævnerne 
der giver kvalifikation til lands
stævnet. Målet er at skabe et 
mere kvalitativt stævne med fle
re hold, flere kampe og færre af
bud. Tilbuddet er i første om
gang sendt skriftligt ud til hen
holdsvis 48 firmaer i Roskilde og

i firmafodbold
32 i Køge, der ikke før har delta
get i firmafodbold. Den skriftlige 
henvendelse vil blive fulgt op af 
en telefonisk fra firmasporten i 
de to byer.

P o k altu rn erin g
Samtidig med bymesterskabet i 
firmafodbold, der afvikles som 
en løbende turnering, skal der 
også spilles en pokalturnering i 
Køge og Roskilde i april og maj 
måned. Holdene, der spiller sig 
frem til semifinalerne, er også 
kvalificeret til at spille om 
kredsmesterskabet i Roskilde 
den 6. juni 1999. Herfra går tu
ren til landsstævnet i udendørs

fodbold, der afvikles den 18.-19. 
september i Odense.

DFIFs PR- og Markedsførings
gruppe forventer sig en del af 
det nye initiativ. Målet er såle
des at fordoble deltagelsen ved 
kredsmesterskaberne i 7-mands 
rækkerne fra 4 til 8 hold, samt at 
få gang i 5-mands rækkerne, bå
de i mix, dame og herre.
Sidste frist for tilmelding er den 
1. marts. Kontakt Rud Nielsen, 
Køge Firma Bold, tlf. 56 66 03 09 
(bedst efter 15.00) eller Charlot
te Jensen, Roskilde Firmaidræt, 
tlf. 46 35 63 06 (gerne på tlf. sva
rer).



Å b n e stæ vner i DFIF
fra 1. marts 1999 til 31. september 1999

Id ræ tsgren/navn Dato M åned/år S. tilm el. Arr. forening Kontaktnum m er

B A D M I N T O N
Badminton 14. MAR. 99 25/02-99 LTFU 44 66 41 20/45 93 08 65.

E-mail: ltfu@ltfu.dk

B I L L A R D
Albani Cup 5.-6. JUNI 99 01/05-99 FKS ODENSE 66 16 82 42/21 62 07 79

B O W L I N G
Storkøb Cup 7. MAR 99 01/03-99 SÆBY 98 46 72 21
Knæk et æg 23. MAR. 99 15/03-99 SVENDBORG 62 22 41 49
Bymesterskab 18. APR 99 11/04-99 SÆBY 98 46 72 21

B R I D G E
Forår, 1 x onsdag 5. MAJ 99 25/04-99 KFIU 39 29 14 62
Sommer, 6 x onsdag 2. JUN. 99 25/05-99 KFIU 39 29 14 62

M O T I O N S C Y K E L
Stjerne Tour de Grindsted 1. MAJ 99 1/4-99 GRINDSTED 75 32 11 95

F O D B O L D  U D E
Fodbold ude 22. AUG. 99 26/07-99 FREDERICIA 75 92 76 39

H Å N D B O L D  IN D E
Håndbold 27. FEB. 99 27/02-99 BOV 74 67 22 38
Håndbold 21. MARTS 01/03-99 HORSENS 75 65 45 65
Hydro Cup 10.-11. APR. 99 26/02-99 TØNDER 74 72 03 04
Håndbold 24.-25. APR. 99 31/03-99 FKS ODENSE 66 16 58 80

H Å N D B O L D  U D E
Håndbold 15.-16. AUG. 99 15/07-99 SØNDERBORG 74 42 08 53

K E G L E R
Kegler 17.-18. APR. 99 31/03-99 NYBORG 65 31 68 55/63 31 11 53

N A T U R G O L F
DM i Naturgolf 13. JUN. 99 13/05-99 FREDERICIA 75 92 76 39

P E N T A N Q U E
Fredericia Åben 7.-8. AUG. 99 07/07-99 FREDERICIA 75 92 76 39

P I S T O L  1 5  M
Pistol 15 m 19.-21. FEB. 99 22/01-99 KALUNDBORG 59 50 13 17
Fæstningsstævne 20.-21. FEB. 99 23/01-99 FREDERICIA 75 92 63 42
Pistol 15 m 13.-14. FEB. 99 15/01-99 KORSØR 58 14 50 23
Pistol 15 m 09.-11. APR: 99 06/03-99 NÆSTVED 55 73 28 29

R IF F E L  1 5  M
Riffel 15 m 9.-11. APR: 99 06/03-99 NÆSTVED 55 73 28 29

R IF F E L  5 0  M
Riffel 50 m 28.-29. MAJ 99 28/04-99 TØNDER 74 76 11 43
Riffel 50 m 06. JUN. 99 14/05-99 FKS ODENSE 66 17 63 20
Riffel 50 m 19.-20. JUN. 99 30/05-99 FREDERICIA 75 92 63 42
Riffel 50 m 14.-15. AUG.99 01/08-99 MIDDELFART 64 41 50 30

M O T I O N S L Ø B
Påskeløb 05. APR. 99 05/03-99 FREDERICIA 75 92 76 39
Engsøløbet 30. MAJ. 99 30/04-99 GRINDSTED 75 32 26 09
Vestkystløbet 13. JUN. 99 13/05-99 ESBJERG 75 13 04 70/fax. 75 13 04 70
Danmark Stafet 12. SEP. 99 12/08-99 GRINDSTED 75 32 26 09
Cross-løb 19. SEP. 99 19/08-99 FREDERICIA 75 92 76 39

mailto:ltfu@ltfu.dk
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R e p ræ se n ta n t
sk a b sm ø d e  i KFI
Kommunernes Fritids og 
Idrætsforbund (KFI) erindrer 
medlemsklubberne om, at for
bundet afholder ordinært repræ
sentantskabsmøde tirsdag den 
2. marts 1999, kl. 19.00 med 
dagsorden ifølge vedtægterne. 
Mødet finder sted på Dansk Fir
maidrætsforbunds kontor i Ny
borg, Storebæltsvej 11, tæt ved 
Nyborg Station og motorvejen. 
KFI håber at mange klubber vil 
møde op og dermed stimulere 
bestyrelsen med forslag og ide
er til det fremtidige arbejde.
Der er 2 stemmeberettigede pr. 
klub. Befordringsgodtgørelse: 
Klubrepræsentanter betales 
med billigste offentlige trans
portmiddel mod dokumentati
on. (Max 2 personer). KFI er 
vært ved bespisning efter re
præsentantskabsmødet. Man 
bedes tilmelde sig til spisning 
senest den 26. februar til for
manden, Finn Nissen, Kildehø
jen 88, 8240 Risskov. Tlf. pri. 86 
21 07 25. M.tlf. 2084 07 25.

T ø n d er  Firma S port
og Heat Transfer Tønder a-s 
indbyder igen til håndboldstæv

ne Hydro Cup i Tønderhallerne 
den 10.-11. april 1999. Der spil
les i ikke mindre end 5 rækker, 
så alle kan være med ved det 
store håndboldstævne, der af
vikles for 19. gang. Hydro Cup 
har deltagelse af norske og ty
ske hold, og arrangørerne er ik
ke bange for at betegne stævnet 
som et af Danmarks største og 
hyggeligste håndboldstævne for 
firmahold. Der spilles i en herre
række, en damerække og en eli
te mixrække. Desuden er der en 
hyggemixrække og en „bare for 
sjov“ række, hvor der kun kan 
deltage udklædte hold. Der af
holdes naturligvis aftenfest lør
dag. Sidste frist for tilmelding er 
den 26. februar, og foretages til: 
Heat Transfer Tønder a-s, tlf. 74 
72 03 04, fax. 74 72 33 13, e- 
mail: hvdrocup@biqfoot.com

FKS O d en se  k alder
Firmaklubber under DFIF invite
res til åbent håndboldstævne i 
FKS Odense i weekenden den 
24.-25. april. Der spilles i dame-, 
herre- og mixrækker. Der arran
geres aftenfest lørdag, og der er 
mulighed for overnatning på 
skole i umiddelbar nærhed af

hallerne. Startgebyr 450 kr. pr. 
hold. Sidste frist for tilmelding 
den 25. marts. Yderligere oplys
ninger hos Ellen Sørensen, tlf.
66 16 58 80 eller på FKS’ kontor, 
tlf. 66 17 46 06.

1 0 0 .0 0 0  fo ld e re  
i 199S
DFIF Markedsføring har udleve
ret over 100.000 foldere i 1998, 
og fortsætter med succesen i 
1999 med uændrede priser. DFIF 
folderen et særdeles godt tilbud 
til foreningerne, og kan bruges 
lige godt som aktivitetsfolder, 
en indbydelse til et fodbold
stævne, sangen til fødselsdags
barnet, eller en dækkeserviet til 
aftenfesten.
DFIF-folderen oser af idræt, mo
tion og samvær , og fortæller 
med foreningens påtryk fin om 
DFIF som helhed - og det lokale 
i særdeleshed. I 1998 har flere 
foreninger haft gode erfaringer 
med folderen. I Kalundborg har 
man husstandsomdelt 10.000 
foldere med god lokal markeds
føringseffekt som resultat. 
Priseksempel : 5000 stk. koster 
874 kr. , hvilket giver en stk. pris 
på 17 øre. Det er da billigt. Fol
deren kan anvendes både med 
to-fløjet eller som tre-fløjet.
Du kan bestille folderen på 
www.dfif.dk , eller ved henven
delse til forbundskontoret. Tlf.
65 31 65 60. Yderligere oplysnin
ger hos DFIF konsulent Henning 
H. Jensen, tlf. 75 65 91 09.

N ord jyllan d s
A m tsk re d s
og Vest-Agder bedriftsidrett, 
Norge fortsætter samarbejdet 
omkring Choice Cup i 1999. I år 
er Aalborg vært for et stort 
idrætsstævne, der afvikles den 
25.-26. september. Arrangørerne 
forventer over 1000 norske og 
danske idrætsfolk til stævnet.

mailto:hvdrocup@biqfoot.com
http://www.dfif.dk
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TRIM-kursusf ,for trænere, 
ledere og igangsættere

Tidspunkt: nikation, medansvar, stil, reakti- sus. Deltagerne betaler et ge-
Mandag den 3. -  fredag den 
7.maj 1999 med start mandag

onsmønstre, fleksibilitet, effekti
vitet, motivation, inspiration og

byr på kr. 1.000,00.

kl. 10.00 -  slut fredag kl. 15.00. konkrete ideer til hverdagen. Optagelse:
Ansøgning om optagelse, inde-

Sted: Deltagere: holdende navn, adresse, tele-
Vejle Idrætshøjskole, 7100 Vejle Alle, der er interesseret i at 

igangsætte TRIM / motion, uan-
fon, fødselsdag og -år samt evt. 
tilhørsforhold sendes inden

Kursusindhold:
Lektioner i træning og ledelse.

set hvor eller for hvem. Der kræ
ves ingen forkundskaber eller

1.marts til:

Nøgleord: Hvad sker der i krop- tilhørsforhold til idrætsforening Danmarks TRIM-komite
pen ved træning?, opvarmning, 
stræk, konditionstræning, orien-

/  - organisation. Idrættens Hus, 2605 Brøndby 
tlf.: 4326 2391

teringsløb, udendørs TRIM-akti- Økonomi: Flere oplysninger på vores
viteter, spil i mange varianter Danmarks TRIM-komite betaler hjemmeside eller ved henven-
og sociale lege. opholds- og undervisningsudgif- delse til sekretariatet.

Samarbejde, adfærd, kommu- terne. Kurset er et internatkur- www.trim.dk

In d b yd else  
5 0  års ju b ilæ u m
I anledning af Herning Firma 
Idræts 50 års jubilæum den 22. 
april 1999, indbyder vi vore 
medlemmer og samarbejdspart
nere til reception og Åbent hus 
lørdag den 24. april 1999, fra kl. 
11.00-14.00 i SID Huset Vester
gade 27, 1. sal i Herning. Her vil 
Herning Firma Idræt vil være 
vært ved lidt mad og lidt godt til 
ganen. For eventuelle gaveøn
sker kontakt formand Brian Kri
stensen Tlf. 97116442. På besty
relsens vegne, Brian og Arne.

A rb e jd sm iljø p ris  
til DJF
Danske Jernbaners Fritidsfor
bund (DJF) har fået DSBs ar
bejdsmiljøpris 1998. Det er 3. år 
DSB uddeler prisen, der gives 
både som en kollektiv og en in
dividuel pris. DJF modtog den 
kollektive pris for ideen og tan
kegangen bag etableringen af 
motions- og sundhedscentrene, 
der bl.a. har til hensigt at fore
bygge skader gennem træning. 
Prisen, der blev overrakt af ad

ministrerende direktør Henrik 
Hassenkam til formanden for 
DJF, Poul Munk, består foruden 
et diplom, også af en smuk 
check på 50.000 kr. I sin takke
tale oplyste Poul Munk, at pen
gene ville blive brugt til drift og 
vedligeholdelse af motions- og 
sundhedscentrene i København 
og Århus. Det sidst nævnte for
ventes indviet i marts måned.

Svøm  m e stæ v n e  
g e n n e m fø r e s
På trods af at DFIFs idrætsud
valg (IU) ikke just druknede i til
meldinger til prøvelandsstævnet 
i svømning, har IU sammen med 
svømmeudvalget besluttet - 
trods den lidt skuffende tilmel
ding på kun 44 svømmere - at 
gennemføre det planlagte stæv
ne i svømning, som afholdes lør
dag den 6 . marts 1999 i Nyborg 
Svømme- og Badeland.

Vi skal derfor endnu engang 
opfordre til, at tilmelde sig stæv
net - man er også meget vel
kommen til at tage børn med, 
som kan benytte badelandet i 
det tidsrum stævnet afvikles.

Sidste frist for tilmelding er ryk
ket til den 1. marts 1999. Vi hå
ber, I vil tage imod dette enestå
ende tilbud, og være med til at 
skrive historie i DFIF ved at væ
re blandt de svømmere, som 
deltager i det første DFIF-svøm- 
mestævne, lyder det fra udval
get.

Tilmelding og yderligere op
lysninger om stævnet kan fås 
ved henvendelse til DFIFs 
idrætssekretariat på tlf. 65 31 65 
60 til Kim Thurø Jensen eller på 
e-mail ktj@dfif.dk.

G læ d e  ved  
id ræ t o g  d o p in g ? ?
Radio Syd har været på besøg i 
DGI’s hovedkvarter ved Vingsted 
i Vejle Ådal til en snak om fælles
skab, samvær, glæde ved idræt 
og doping. DGI har over 1,4 milli
oner aktive medlemmer og 5.500 
lokalforeninger. Medlemmerne er 
en blandet skare; både gamle og 
unge, øvede og nybegyndere. Og 
så er der ikke mindst Verdens
holdet. Blandt de interviewede 
er generalsekretær Henning Brix. 
Kilde: DGIs presseklip 16.2.99.

http://www.trim.dk
mailto:ktj@dfif.dk


H æ der til sk ak led er
Formanden for Firmaklubber
nes Skaksammenslutning 
(FKS), Regner Busk Sørensen
har modtaget forbundets for- 
tjensttegn. Starten på Regner 
Busk Sørensens ledergerning i 
firmasporten daterer sig tilbage 
til midten af 1960'erne, hvor 
han var næstformand og turne
ringsleder i Jernbanens Skak
klub. Regner blev valgt ind i 
bestyrelsen for FKS i 1971, og i 
1977 var han initiativtager til, 
at FKS blev medlem af DFIF. I 
1980 blev Regner formand for 
FKS, og han har i alle årene 
præget udviklingen i skaksam
menslutningen.
Da den nye kredsstruktur blev 
indført i 1978, blev Regner 
valgt til kassererposten i Kø
benhavns Amtskreds, en post 
han bestred frem til den 12. ja
nuar 1999, hvor han udtrådte af 
bestyrelsen. Det skete i forbin
delse med et ektraordinært års
møde, hvor en ny kredsbesty
relse, sammensat med en re
præsentant fra de 3 unioner og 
de 3 foreninger, blev valgt. 
Hæderen blev overrakt Regner 
Busk Sørensen af styrelsesmed
lem i DFIF, Kurt Petersen i for
bindelse med det ekstraordinæ
re årsmøde den 12. januar 1999.

2 0  år m e d  
firm a id ræ tte n
Den 1. januar 1999 kunne for
eningskonsulent i DFIF, Jørgen 
Rasmussen se tilbage på 20 år 
i firmaidrættens tjeneste. Jør
gen Rasmussen blev ansat i 
DFIF i 1979 i en kombineret stil
ling som redaktør af Firmaidræt 
og som konsulent øst for Store
bælt. Jørgen havde denne dob
beltfunktion frem til 1987, hvor
efter han helt kunne hellige sig 
konsulentjobbet. Jørgen har 
udfyldt en lang række specielle 
funktioner for DFIF. Han sad i 
flere år i Samarbejdsudvalget, 
der er et kontaktorgan mellem

idrættens organisationer, DUF 
og ministerierne, og han sad 
også i Idrættens Fællesråds for
længst nedlagte radio- og TV- 
udvalg. Jørgen var i de første år 
konsulent for idrætten i DFIF da 
det hed Idrætsafdelingen, og 
han er også kendt af mange 
som en engageret og hårdhæn
det instruktør på DFIFs bladkur
ser og redaktørtræf.

Jørgen Rasmussen. 20 års jubilæum 
som konsulent for DFIF.

Ikke fo r m a n d e n  - 
m en  h u sg ru p p en
I artiklen om Århus Sporvejes 
Motion i Firmaidræt nr. 10,
1999, kom vi for skade at ud
nævne Finn Nissen til formand 
for Å/S Motion. Han er naturlig
vis ikke ked af at få tildelt æren 
for succesen med motion på ar
bejdspladsen i Århus Sporveje, 
men som et gammelt ord siger. 
„Æres den, som æres bør".
- Æren bør rettelig tildeles den 
„husgruppe" med repræsentan
ter for alle involverede parter 
som er det øverste organ. Ne
denunder er der så instruktører
ne, som udgør et samlet hele, 
hvor ingen havde mere at sige 
end andre. Nogle havde speciel
le opgaver, herunder mig selv 
som udelukkende havde kon
takten til bl.a. DFIF og VT, siger 
Finn Nissen.
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General
sekretær
Svend Møller 

Cedervænget 14 
5700 Svendborg 

Tlf. 6222 5733 
Mobiltlf. 4013 8733 

E-mail: sm@dfif.dk

Styrelsen:
Formand Tage Carlsen 

Heboltoft 12 
6950 Ringkøbing 

Tlf. 9732 5520 
Fax. 9732 5458 

Mobiltlf. 4098 6560 
E-mail: tc@dfif.dk

Næstformand
)ørn Godt 

Schultzvej 5 
6091 Bjert 

Tlf. 7557 2322 
Mobiltlf. 4091 4274 

E-mail: jgo@dfif.dk

Tonny B. Andersen 
Løvetandsvej 73 

8870 Langaa 
Tlf. 8646 7104 

Fax. 8646 7114 
Mobiltlf. 2081 7252 

E-mail: tba@dfif.dk

Kurt Petersen 
Lumbyesvej 12 
4200 Slagelse 

Tlf. 53 52 75 35 
Mobiltlf. 4045 7859 

E-mail: kurt__pet@dfif.dk

Peder Bisgaard 
Kighusvænget 21 

3400 Hillerød 
Tlf. 4226 9643 

Fax. 4824 9643 
Mobiltlf. 4018 8630 

E-mail: pb@dfif.dk

Redaktør
john Thrane 

Capellavænget 12 
5210 Odense NV 

Tlf. 6616 0888 
Mobiltlf. 2045 5502 

E-mail: jt@dfif.dk

Uddannelses
konsulent

Jane Have L. Andersen 
Lyngvænget 8 
5800 Nyborg 

Tlf. 6531 7253 
Mobiltlf. 4045 7862 

E-mail: jha@dfif.dk

IT-konsulent
Lars Borup Andersen 

Kissendrupvej 18 
5800 Nyborg 

Mobiltlf. 4016 8560 
E-mail: lb@dfif.dk

Aktivitets
konsulenter:
Bo Isaksen 
Vestergade 3 
5881 Skårup 
Tlf. 6223 1433 
Mobiltlf. 4045 7861 
E-mail: au.bo@dfif.dk

jan Knudsen 
Westermannsvej 15 
5230 Odense M 
Tlf. 6591 0803 
Fax. 6591 0803 
Mobiltlf: 4045 7860 
E-mail: au.jan@dfif.dk

Forbunds
konsulenter:
Jørgen Rasmussen 
Lovvej 10, Pederstrup 
4700 Næstved 
Tlf. 5576 1635 
Fax. 5576 0335 
Mobiltlf. 2142 1635 
E-mail: jr@dfif.dk

Sannie Kalkerup 
Skovhaven 6, Eskilstrup 
4560 Vig 
Tlf. 5932 8384 
Fax. 5932 8441 
Mobiltlf. 4045 7863 
E-mail: sk@dfif.dk

jan Steffensen 
Ærtekilen 6 
5492 Vissenbjerg 
Tlf. 6447 3317 
Fax. 6447 3387 
Mobiltlf. 4033 9920 
E-mail: jst@dfif.dk

Torben Laursen 
GI. Kongevej 48 
6200 Aabenraa 
Tlf. 7463 2515 
Fax. 7463 2514 
Mobiltlf. 4045 7864 
E-mail: tl@dfif.dk

Jan Grumstrup 
Banegårdsvej 27 
9500 Hobro 
Tlf. 9851 0101 
Fax. 9852 0235 
Mobiltlf. 4033 9832 
E-mail: jg@dfif.dk

Henning H. Jensen 
Humleballe 10, Søvind 
8700 Horsens 
Tlf. 75 65 91 09 
Fax. 75 65 93 96 
Mobiltlf. 40 33 99 21 
E-mail: hhj@dfif.dk
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Postbesørget blad
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Idræt på skemaet
Slagelse Firmasport 
bag festlig idrætsdag 
for skolebørn.
Det er sjovt og det er sundt at gå til 
idræt. Det var kort fortalt hele ideen bag Sla
gelse Firmasports invitation til idrætsdag for 
børn på Marievangsskolen i Slagelse. Og at 
dømme efter aktivitetsniveauet, var de 72 
børn der have valgt at bruge en søndag på 
skolen ikke uenige med arrangørerne.

Udklædt i festlige kostumer der var en faste
lavnsfest værdig, dystede børnene mod hinan
den inddelt i hold og i klassetrin fra 3. til 8. 
klasse. I fem timer stod der boccia, bordtennis, 
tæppecurling og skydning på skemaet, og der 
var også en konkurrence om hvem der havde 
fundet på det skæggeste holdnavn og hvem 
der havde klædt sig festligst ud.

En ny b o ld g a d e
For Slagelse Firmasport var det en helt ny 
boldgade, da foreningen først og fremmest 
henvender sig til voksne. Formanden for Sla
gelse Firmasport, Jan Reinhold, afviser, at 
man nu er begyndt at gå de andre foreninger i 
bedene.

- Formålet er slet ikke at kapre nye medlem
mer. Tværtimod. Med idrætsdagen vil vi forsø
ge at få fat i nogle af de børn og unge som ik
ke er medlemmer af en forening, og som ikke 
går til idræt til daglig. Vi vil lave noget PR for 
idræt og motion, og det er meget lettere når 
det foregår i kendte omgivelser på skolen i 
stedet for i en tilfældig hal, hvor de ikke er

Holdet fra „De 
sindssyge læ
ger" løb med 
1. pladsen for 
sjoveste ko
stumer.

vant til at komme, siger Jan Reinhold.
Det var en opfordring fra tidligere kulturmini
ster Jytte Hilden om en større social ansvarlig
hed fra foreningernes side, der satte fart i pla
nerne om idrætsdagen.

- Vi vil forsøge at aktivere skolebørnene, og 
ideen er at vise dem, at det er sjovere og mere 
sundt at går til idræt, end at hænge på et ga
dehjørne eller sidde bag en computer dagen 
lang. Der er forhåbentlig nogle af børnene, der 
efter idrætsdagen har fået lyst til at dyrke en 
idræt i en forening.

Fri b ar - u d en  a lk o h o l
Hele arrangementet var gratis for børnene, og 
der var fri bar - uden alkohol - med forfrisknin
ger og frugt til deltagerne under hele stævnet. 
Man skulle deltage holdvis med fire på hvert 
hold, og man måtte ikke stille op med rene 
drenge- eller pigehold. Desuden måtte man ik
ke være aktiv på et hold, hvis man i forvejen 
gik til skydning eller til bordtennis.

På trods af succesen har Slagelse Firmasport 
ikke planer om at tilbyde idrætsdagen til andre 
skoler i Slagelse, medmindre at skolerne selv 
beder om det.

- Vi valgte at lave idrætsdagen på Marien- 
vangskolen fordi vi er naboer, men hvis der er 
andre skoler der er interesseret, så skal vi nok 
stille op. De skal blot henvende sig, siger Jan 
Reinhold.


